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Popescu (Romgaz): Estimam ca, undeva în trimestrul 3, sa fim pregatiti sa venim

cu primele oferte de furnizare

Romgaz îsi doreste sa intre pe piata de  furnizare, unde este normal sa existe, si estimam ca, undeva în 

trimestrul al treilea sa venim cu primele oferte de furnizare, a  declarat, miercuri, directorul general al

companiei, Razvan Popescu.

"Pe furnizare, în acest moment, am prelungit cu doua saptamâni  licitatia în vederea achizitiei de soft si, la cum

arata lucrurile, prin  clarificarile care au fost transmise, estimam ca undeva în Q3 2025 sa  fim pregatiti sa oferim

primele oferte de furnizare. Romgaz oricum este  de doi ani de zile furnizor de ultima instanta, noi facem

furnizare, dar  la un nivel mult mai mic, ca si furnizor de ultima instanta. Însa da,  ne dorim aceasta diversificare,

ne dorim intrarea pe piata de furnizare  unde este natural ca Romgaz sa existe si, facând o analiza interna, 

consideram, ca si colegii de la Hidroelectrica, ca o putem face intern  si nu numai ca o putem face intern, sinergiile

de a fi în interiorul  companiei fac ca pretul sa fie mai competitiv", a explicat Razvan  Popescu.

El a subliniat ca avantajul Romgaz pe piata de furnizare este acela ca  se bazeaza pe gazul din productie proprie si

compania nu este expusa la  miscarile de scurta durata de pe piata gazului.

"Aici este avantajul pe care îl avem. Faptul ca suntem producatori ne  face si un furnizor care are propriul gaz. Nu

suntem atât de expusi la  miscarile acestea de scurta durata pe piata gazului. Ne uitam si vedem  ca, o data cu

aceasta perioada de frig, au fost aceste variatii pe piata  din România. Uitându-te doar la Day Ahead (piata pentru

ziua urmatoare  n.r) s-a spus ca este pretul mare, dar daca ne uitam, si am facut o  evaluare a anului trecut, mai

mult de 300 de zile piata si day ahead-ul  de pe BRM au fost cu undeva între 5% si 15% sub TTF ( hub-ul de gaze

TTF  n.r). Deci peste 300 de zile. Adica nu poti sa iei un singur moment din  piata, într-o anumita situatie, ca sa

extrapolezi si sa spui mai  departe ca exista o problema. Nu. Piata se regleaza singura. Ok, au  existat momente,

dar piata s-a reglat. Nu a fost o problema de lipsa de  cantitati. Piata functioneaza. Chiar si cu exporturile care au

existat  catre Republica Moldova, chiar cu importurile care în unele zile au  venit din Ungaria, piata a aratat ca

functioneaza. Dar, într-adevar, au  fost niste discrepante de pret, dar aceste discrepante nu au fost  neaparat pe

cantitati foarte mari si au fost pe un numar redus de zile",  a explicat directorul Romgaz la ZF Power Summit

2025, întrebat daca  societatea ar putea sa faca rezultate pe aceasta piata de furnizare.
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